

Referat

FU- møde i Dansk Køreforbund

Teams

D. 18. februar 2026 Kl. 19.00 til 21.00

Deltagere: Afbud:	Erling Larsen (EL), Jørgen Konge (JK), Nikolaj Hansen (NH) Jan Eliassen (JE), Udo Buchwald (UB) Gæst: Jackie Schreiber (JS) Afbud: Kasper Pedersen Referent: Mette Nørgaard (MN)
Pkt. 1 Godkendelse af referat fra sidste møde	Referat fra sidste møde godkendt.
Pkt. 2: Samarbejdsaftale med AIAT og Dansk Køreforbund ang. Traditionel kørsel	JE, EL og UB har haft en snak med Pernille Prip og Mads Milling. DKF er interesseret i et samarbejde omkring kørslen. Der står i vedlagte udkast at det skal tilpasses danske forhold. Ændring: vedr hjelm. Der skal bæres hjelm. Vedr stambogsføring – dette skal slettes. EL mener ikke FU skal blande sig i reglerne, det er op til udvalget. Økonomi: kontingent er pt 285 Euro årligt. Udvalget kan få 5000 kr som andre udvalg, dog skal DKFs kasserer orienteres inden der bruges midler. UB foreslår at der skrives anderledes, således der står at man kan sende regninger for op til 5000 kr. Ellers er der risiko for at det forstås således at de 5000 kr udleveres fra årets start. Skal der bruges flere midler, må dette ske ved egenbetaling. Enten fra kuske eller den arrangerende forening. Der er bred enighed om der forhåbentlig kommer gang i denne form for kørsel. I flg Pernille Prip vil der kun lægge et reglement. JK har kommentar til udkastet: I det nuværende står der at Henrik Koier skal være præsident. Dette skal ændres til at Henrik Koier er repræsentant for DKF AIAT/DKF

	EL mener udkastet skal godkendes i DKF. Det er Udvalget for Traditionel Kørsel, der uddanner dommere og ikke AIAT. JE spørger om holdningen til at Henrik Koier benævnes præsident for AIAT Danmark. Der er lidt blandet holdning. I AIAT benævnes de respektive landes repræsentanter ”præsident”. JE foreslår at Henrik Koier benævnes Præsident for AIAT Danmark og Mads Milling er formand for Udvalget for Traditionel Kørsel. Dette er der bred enighed om. Henrik Koier ønsker kun at sidde i to år. Ovenstående fremlægges på formandsmødet.
Pkt. 3: Økonomi	EL: DKF har pt en fornuftig økonomi. EL efterlyser tiltag, der kan gavne medlemmerne. UB foreslår der gives et større tilskud ved afholdelse af diverse mesterskaber i de respektive discipliner. Kørsel, pløjning, tømmertræk osv. EL vil gerne se tiden an hvis der bredt bliver mangel på penge til mesterskaberne. UB nævner hesteambulancen som et eksempel. EL foreslår at de respektive foreninger søger tilskud til hesteambulancen. JE foreslår der bruges flere penge til at gøre reklame for uddannelsen til dommer. EL orienterer om at kuskelicensen oprindeligt var tiltænkt som midler til uddannelse af dommere. Der skal være mere opmærksomhed om at få penge bruges til netop dette. Der skal arbejdes på at aspiranter sidder som skyggedommere ved forskellige stævner. EL mener det vil være en god investering at sætte midler af til fremstød omkring dommeruddannelsen. Det er blevet meget svært at finde kvalificerede dommere. NH foreslår at der laves reklamer for det på hjemmesiden. Det gælder også uddannelsen af banebyggere. UB arbejder på at få flere i gang med denne uddannelse.
Pkt. 4: Formandsmødet	JK orienterer om at der pt kun er tilmeldt 10. Mødet afholdes uanset fremmøde. Jens Bodum har sagt ja til at være ordstyrer.
Pkt. 5: Status på dommeruddannelse	Se punkt 3
Pkt. 6: Status på aftale med Dansk Rideforbund	JK har haft en samtale med Majlund (DRF) og der skal aftales et møde med henblik på en uformel drøftelse. Herefter udarbejdes der et udkast til aftalen med DRF.
Pkt. 7:	EL orienterer om af fjordheste folk vil lave en aftale med HKR.

Fjordhesten / Himmerlands Køre-Rideklub	Fjordheste kuskene melder sig ind i HKR og kører så for HKR til stævner. Fjordheste kuskene betaler samme kontingent som øvrige medlemmer i HKR. Fjordheste kuskene skal betale kuskelicens på lige vilkår som øvrige medlemmer af DKF.
Pkt. 8: Status på stævner til sommer – DM 2026	Der efterlyses hjælpere til DM. Der afventes i fht tiltag til dette, når der er taget en snak med Jens Bodum.
Pkt. 9: Status på Pony VM 2027	JE orienterer om at der er godt gang i forberedelserne til VM 2027. Giver en hurtig gennemgang af hvor langt de er. Bl.a. forsøges det om der kan laves live sending fra maraton. Ligesom der kommer en storskærm. Staldene leveres fra et tysk firma. EL spørger om medierne fodres allerede nu. EL beder om der med næste nyhedsmail laves et lille skriv om forberedelserne til VM i 2027.
Pkt. 10: Junior EM september 2026	UB vil gerne have afklaret om der gives tilskud og i givet fald hvor meget. Der er endnu ikke tilmeldt nogen. EL foreslår at i det tilfælde der kommer tilmeldinger, vil dette blive drøftet i FU
Pkt. 11: Eventuelt	Sekretær computeren er sendt til EL. JK får den udleveret til formandsmødet for at sætte den rigtigt op. Hovedbestyrelses mødet kan ikke være i Brenderup. NH finder et alternativt sted. Datoen holdes fast i d. 28. november 2026. EL har modtaget en mail fra Anne Grethe Nørgaard, der har været på besøg på Carlsberg. Her erfarede Anne Grethe Nørgaard at der planlægges en tur med hestevogne rundt i København. JS oplyser der ikke er fastsat en dato endnu. JS undersøger nærmere. EL orienterer om at der har været problemer med formandsmailen. Der har været sendt spam mails, så det ser ud som om de kommer fra formandsmailen. Der bedes bl.a. om der sendes gavekort eller penge. Thy Køreselskab har haft stor succes med at holde forspændings kurser. UB foreslår at der pointeres på hjemmesiden, at der bruges hjelm i forbindelse med tilkørsel. UB: der holdes møde vedr. NM hos UB på et tidspunkt i maj.

	Der har været problemer med password til mails i klubmodul. Administreres dette af Klubmodul, skal der skiftes password hvert halve år. Det er en fordel at mails overleveres fra den ene formand eller sekretær til kommende formænd og lign.. Dette letter overleveringen af opgaverne og informationerne. JS efterlyser info om undervisning i kørsel elite. UB orienterer om at der undervises på landsplan og han opfordrer til at kontakte de lokale foreninger om at arrangerer f.eks. Kør for en dommer. JS undrer sig over at undervisning af elite kuske er stoppet. Der gives en kort forklaring på dette. JE mener det skal foregå ude i foreningerne.
Pkt. 12: Næste møde	Dato for næste møde aftales til formandsmødet